
Protokół Nr 18.2012

 z posiedzenia Komisji Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego Rady Miasta Ełku, 
które odbyło się w dniu 27 lutego 2012 roku  w godzinach 1000 – 1245

Obrady Komisji otworzył i prowadził Przewodniczący Komisji Dariusz Wasilewski.
W  posiedzeniu  udział  wzięli członkowie Komisji  w/g załączonej listy   obecności; na 

15  członków  Komisji  w  posiedzeniu uczestniczyło 12. W związku z tym obrady Komisji  
i podejmowane decyzje są prawomocne. 
W posiedzeniu  Komisji  nie  uczestniczyli  radni:  Jerzy  Czepułkowski,  Adam Dobkowski 
i  Krzysztof Wiloch.

Ponadto w posiedzeniu udział wziął:
• Z-ca Prezydenta Miasta – Artur Urbański, 
• Sekretarz Miasta – Marcin Radziłowicz,
• Inspektor Wydziału Finansowego –  Barbara Dąbrowska,
• Kierownik Referatu Komunalnego – Zdzisław Smalec,
• Naczelnik  Wydziału  Planowania  Przestrzennego  i  Gospodarki  Nieruchomościami  – 

Marta Herbszt,
• Naczelnik Wydziału Edukacji – Stanisław Zalewski,
• Naczelnik Wydziału Strategii i Rozwoju – Renata Samełko,
• Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej – Irena Podlecka,
• Naczelnik Wydziału Promocji, Sportu i Kultury – Aneta Werla.

Przyjęty porządek obrad:

1. Zatwierdzenie porządku obrad.

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji.

3. Opinia  do projektów uchwał, które będą przedmiotem obrad najbliższej sesji Rady 
Miasta.

4. Informacja nt. wdrażania Strategii Zrównoważonego Rozwoju Miasta .

5. Sprawy różne i wolne wnioski.

Do punktu 1- go
Przewodniczący Komisji  Dariusz  Wasilewski  zapoznał  zebranych  z  proponowanym 

porządkiem obrad Komisji.
Radni nie wnieśli uwag i jednomyślnie – poprzez aklamację przyjęli porządek obrad jak 
wyżej.

Do punktu  2 - ego
Przewodniczący  Komisji  Dariusz  Wasilewski  zwrócił  się  o  zgłaszanie  uwag  do 

protokółu z  poprzedniego posiedzenia Komisji.   
Członkowie  Komisji  nie  zgłosili  uwag  i   jednomyślnie,  poprzez  aklamację  przyjęli 

protokół Nr 17.2012 z dnia 30 stycznia 2012 roku.

Do punktu  3- go 
 Członkowie  Komisji  przystąpili  do  omówienia  i  zaopiniowania  projektów  uchwał 

związanych merytorycznie z pracą Komisji.



Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański omówił  projekt uchwały  w sprawie zawarcia 
porozumienia  z  Powiatem Ełckim dotyczącym przekazania  przez  Powiat  Ełcki  Gminie 
Miastu  Ełk  dotacji  celowej  w  kwocie  15.000  zł  na  realizację  zadania  związanego 
z działalnością biblioteki adresowaną do mieszkańców Powiatu Ełckiego. Powiat Ełcki – 
zgodnie z uchwałą nr XVI.150.2011 Rady Powiatu z dnia 29 grudnia  2011 roku w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Ełckiego na 2012 r. - przekaże Miastu Ełk dotację celową 
w  kwocie  15.000  zł  na  realizację  zadania  związanego  z  działalnością  biblioteki  
adresowaną do mieszkańców Powiatu Ełckiego.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania projektu uchwały, w głosowaniu wzięło 
udział 10 radnych.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 10 głosami „za” - jednomyślnie zaopiniowali  
pozytywnie  projekt  uchwały  w  sprawie  zawarcia  porozumienia  z  Powiatem  Ełckim 
dotyczącym przekazania przez Powiat Ełcki Gminie Miastu Ełk dotacji celowej w kwocie 
15.000  zł  na  realizację  zadania  związanego  z  działalnością  biblioteki  adresowaną do 
mieszkańców Powiatu Ełckiego.

* * *
Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański omówił projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na udzielenie bonifikaty przy sprzedaży nieruchomości komunalnych – w związku 
z  trwającym  procesem regulacji  stanu  władania  nieruchomości  położonych  na  terenie 
Miasta Ełku, zagospodarowanych stacjami transformatorowymi,  PGE Dystrybucja S. A. 
Oddział  Białystok  pismem z  dnia  6.12.2011r.  wniosła  o  udzielenie  bonifikaty  od  ceny 
działek uzasadniając to tym, iż powierzchnia działek jest większa niż wynika z potrzeb 
eksploatacyjnych  Spółki,  a  pełnomocnictwa  PGE  Dystrybucja  S.A.  Oddział  Białystok 
ograniczone  są  do  nabycia  nieruchomości  od  kwoty  20.000  zł  netto  za  każdą 
nieruchomość. Udzielenie bonifikaty przyspieszy proces regulacji stanu prawnego gruntów 
pod  stacjami  transformatorowymi  i  umożliwi  w  przyszłości  szybszą  realizację  nowych 
przyłączeń.  Propozycja  bonifikat  od  kwoty  20.000  zł  (z  uwzględnieniem  postąpienia 
z zaokrągleniem do pełnych dziesiątek złotych):
1. przy ul. Stary Rynek, oznaczonej w ewidencji gruntów nr 552/17 o pow. 0,0111 ha – 

bonifikata w wysokości 27,50% ceny działki gruntu wynoszącej 27.300 zł netto,
2. przy ul.  Pięknej,  oznaczonej  w ewidencji  gruntów nr  3209/105 o pow.  0,0141 ha – 

bonifikata w wysokości 41,60% ceny działki gruntu wynoszącej 33.900 zł netto. 
Na  powyższych  nieruchomościach  znajdują  się  stacje  transformatorowe  stanowiące 
nakład PGE Dystrybucja S.A. Oddział Białystok, o deklarowanych wartościach 19.131,03 
zł  oraz 18.794,16 zł,  zrealizowane staraniem i  na koszt spółki  będącej  ich faktycznym 
posiadaczem. W zamian za udzieloną bonifikatę od ceny nieruchomości PGE Dystrybucja 
S.A. Oddział Białystok dokona przebudowy na własny koszt odcinka linii kablowej i słupów 
oświetleniowych przy boisku sportowym na os. Jeziorna (przy Kościele Salezjanów) oraz 
nie będzie  obciążać miasta opłatą za demontaż linii kablowej SN przebiegającej przez 
obszar działki zabudowanej budynkiem przy ul. Wojska Polskiego 75. Wg szacunkowych 
danych świadczenia po obu stronach są o podobnej wartości i kompensują się nawzajem.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania projektu uchwały, w głosowaniu wzięło 
udział 10 radnych.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 10 głosami „za” - jednomyślnie zaopiniowali  
pozytywnie projekt  uchwały  w sprawie  wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty przy 
sprzedaży nieruchomości komunalnych.

* * *
Inspektor Barbara Dąbrowska omówił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta Ełku na lata 2012 – 2027, który zawiera zmianę:
1) w załączniku nr 1:
 -  korekta  wydatków  2012  roku  -  zgodnie  z  projektem  uchwały  w  sprawie  zmian 
w budżecie, 



 -  korekta  dochodów  i  wydatków  od  2013r.  zgodnie  z  przyjętymi  założeniami  do 
wieloletniej prognozy finansowej,
2) w załączniku nr 2:
- korekta prognozy długi i spłat zobowiązań na lata 2012-2027 zgodnie z załącznikiem 
nr 1,
 3) w załączniku nr 3:
 - wprowadzenie nowego przedsięwzięcia „Elkman – rozbudowa sieci szerokopasmowej 
aglomeracji Miasta Ełku” realizowanej w latach 2012 – 2013. Inwestycja dofinansowana 
jest z budżetu Powiatu Ełckiego i środków EU, wkład własny do projektu to 29 760 zł.
Wywiązała się dyskusja.

Radny  Wojciech  Kwiatkowski  –  ile  wcześniej  kosztowała  rozbudowa  sieci 
szerokopasmowej?

Sekretarz Miasta Marcin Radziłowicz – jest to nowy projekt, który będzie realizowany 
wspólnie z Powiatem.

Radny Wojciech Kwiatkowski – a ile kosztował ten wcześniejszy projekt dot. budowy 
sieci szerokopasmowej?

Sekretarz Miasta Marcin Radziłowicz – 15% od kwoty 3,5 mln zł. Taki był nasz wkład.
Z-ca Przewodniczącego Komisji Ireneusz Dzienisiewicz zwrócił się z pytaniem o kredyt 

z rachunku bieżącego, czy jest on już zaplanowany do zaciągnięcia na teraz?
Inspektor  Barbara  Dąbrowska  –  będzie  to  kredyt  z  rachunku  bieżącego  celem 

zapewnienie płynności finansowej. Taki limit musi być zapisany w uchwale budżetowej. 
Mówimy tutaj o kredycie doraźnym. Dochody do budżetu miasta wpływają nieregularnie i 
kredyt będzie potrzebny już w najbliższym czasie.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania projektu uchwały, w głosowaniu wzięło 
udział 11 radnych.
Członkowie Komisji  w głosowaniu jawnym; 11 głosami „za” - jednomyślnie zaopiniowali  
pozytywnie projekt uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Ełku na lata 2012 – 2027.

* * *
Inspektor Barbara Dąbrowska omówiła projekt uchwały w sprawie zmian  w budżecie 

miasta Ełku na 2012 rok.
I) w zakresie wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Wydział Strategii 
i Rozwoju
1. Projekt: „Minione tradycje mieszkańców Ełku i Ofierska – historia mówiona”
Realizacja projektu zaplanowana była na 01.08.2011 r. – 31.01.2012 r. W związku 
z podpisaniem umów - zleceń z prelegentami na konferencję podsumowującą ww. projekt, 
zaistniała  konieczność  utworzenia  paragrafów  związanych  z  kosztami  osobowymi 
(§ 4175, § 4176), jednocześnie zmniejszając budżet na § 4305 oraz § 4306. Zmiany nie  
wpłynął na zwiększenie kosztów realizacji projektu.     
2. Projekt: „Elkman - rozbudowa sieci szerokopasmowej aglomeracji Miasta Ełku”
Wprowadzenie nowego zadania do budżetu Miasta Ełku na lata 2012 – 2013 pn: „Elkman 
- rozbudowa sieci szerokopasmowej aglomeracji Miasta Ełku”.
Gmina Miasto Ełk złożyła wniosek o dofinansowanie projektu „Elkman - rozbudowa sieci 
szerokopasmowej aglomeracji Miasta Ełku” w ramach RPO Warmia i Mazury na lata 2007 
–  2013,  Oś  priorytetowa  nr  7,  Działanie  7.1.  Tworzenie  infrastruktury  społeczeństwa 
informacyjnego. Partnerem w projekcie jest Powiat Ełcki, który zabezpiecza środki własne 
w roku 2012 w kwocie 600 000,00 zł na realizację zadania i przekaże środki dla Miasta 
Ełku w formie dotacji celowej. 
Projekt będzie realizowany na terenie Miasta Ełku oraz Powiatu Ełckiego.
Projekt  jest  kontynuacją  projektu  „Budowa  sieci  szerokopasmowej  aglomeracji  Miasta 
Ełku”
W ramach  projektu  zostanie  rozbudowana  sieć  Internetu  szerokopasmowego –  9  km 



(teren  Powiatu  Ełckiego  oraz  Miasta  Ełku),  zostanie  zmodernizowane  1  centrum 
zarządzania siecią, a także powstanie 1 rozwiązanie technologiczne. 
W wyniku  realizacji  projektu  dostęp  do  szerokopasmowego  Internetu  uzyska  –  4 000 
osób, z terenów wiejskich – 20 osób, zostanie podłączonych 27 jednostek publicznych 
( 19 z terenu Powiatu Ełckiego oraz 8 z terenu Miasta Ełku).
Projekt będzie realizowany w latach 2012 – 2013. 
Całkowita wartość projektu:  4 198 397,00 zł
Wartość dofinansowania:    3 658 637,00 zł (środki Unii Europejskiej)
Wkład własny: 629 760, 00 zł (600 000,00 zł Powiat Ełcki oraz 29 760,00 zł Miasto Ełk)
Projekt obecnie jest na etapie oceny merytorycznej. 
W  marcu  z  wybranymi  Beneficjentami  zostanie  podpisana  umowa  o  dofinansowanie 
projektów. 
W związku z powyższym inwestycję  wprowadza się  również do Wieloletniej  Prognozy 
Finansowej jako przedsięwzięcie. 
II)  w  zakresie  wydatków  realizowanych  i  nadzorowanych  przez  Wydział  Mienia 
Komunalnego
1. Przeniesienie wydatków w związku z eksploatację budynku przy ul. Małeckich 3 przez 
Biuro Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi.
Przewidywany koszt eksploatacji na rok 2012 to 95 800 zł. Środki na w/w cel zostały 
przeniesione z wydatków Urzędu Miasta 15 800 zł – dział 750 rozdział 75023, tj: z § 4300 
– 7 000 zł i § 4210 – 8 800 zł nie będzie tutaj kwoty 80.000  zł – jest to autopoprawka 
Prezydenta Miasta.
2. Przeniesienie z rezerwy ogólnej kwoty 31 000 zł związane jest z uzupełnieniem 
środków funduszu remontowego dla lokali ze 100% udziałem Miasta Ełk.
III) w zakresie dochodów i wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Wydział 
Promocji, Sportu i Kultury
1. Zwiększenie dochodów budżetowych o kwotę 15 000 zł związane jest z porozumieniem 
pomiędzy  Powiatem Ełku w sprawie przekazania Gminie Miastu Ełku dotacji celowej 
na realizację zadania związanego z działalnością biblioteki adresowanej do mieszkańców 
Powiatu  Ełckiego.  Środki  zwiększą  dotację  podmiotową  z  budżetu  dla  samorządowej 
instytucji kultury – Biblioteki Miejskiej w Ełku.
2.   Zwiększeniu  dotacji  dla  Ełckiego  Centrum  Kultury  o  kwotę  140  000  zł  z 
przeznaczeniem na dofinansowanie kosztów realizacji  inwestycji:  Budowa amfiteatru z 
zapleczem  technicznym  przy  Ełckim  Centrum  Kultury  oraz  wykonanie  infrastruktury 
towarzyszącej.
Środki w kwocie 140 000 zł pochodzą z rezerwy ogólnej.
3. Zwiększeniu planu wydatków budżetowych Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Ełku na 2012 rok o kwotę 100 000 zł. Zwiększenie to wynika z konieczności zwiększenia 
zatrudnienia  w  jednostce,  w  związku  z  realizacją  programów:  "Kompleksowa 
modernizacja obiektów sportowo- rekreacyjnych przy MOSiR w Ełku dla rozwoju turystyki 
o  jeden  etat  oraz  „Zastosowanie  odnawialnych  źródeł  do  zasilania  obiektu  Parku 
Wodnego  w  Ełku  zlokalizowanego  przy  ul.  Piłsudskiego  29"  o  jeden  etat.  Ponadto 
zwiększenie wydatków budżetowych wynika również z podwyższenia o 2% składki  na 
ubezpieczenie rentowe 
od 01.02.2012r. Finansowanie tych wydatków to wolne środki z lat ubiegłych.
IV) w zakresie dochodów i wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Wydział 
Polityki Społecznej
Zwiększeniu wydatków w budżecie miasta na 2012r.  o kwotę 384 279 zł  pochodzą z 
wolnych  środków  roku  ubiegłego.  Wyższe  wykonanie  dochodów  z  tytułu  opłat  za 
zezwolenia na sprzedaż alkoholu mogą być wykorzystane jedynie na realizację Miejskiego 
Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz  gminnych 
programów przeciwdziałania narkomanii, w związku z art.  182 ustawy o wychowaniu w 



trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi.
W  nawiązaniu  do  powyższego  zwiększa  się  wydatki  w  dziale  851  rozdziale  85154 
Przeciwdziałanie  Alkoholizmowi  z  przeznaczeniem  na  realizację  Miejskiego  Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2012r:
§ 6050 – 50 000 zł – zadanie z zakresu organizacji czasu wolnego dla dzieci i młodzieży:  
modernizacja boisk ze sztuczną nawierzchnią przy Oratorium św. Jana Bosko w Ełku, 
łączna wartość zadania 160 000 zł,
§ 6230 -  300 000 zł  – dotacja na modernizację boisk ze sztuczną nawierzchnią przez 
Oratorium św. Jana Bosko w Ełku, 
§  4300  –  34  279  zł  –  zadanie  związane  z   organizacją  festynów  rodzinnych  oraz 
wyposażeniem Poradni Rodzinnej w Ełku.
Jednocześnie dokonuje się zmiany nazwy zadania ujętego w załączniku inwestycyjnym 
na:  „Przeciwdziałanie  Alkoholizmowi  „Mały  spot  na  wielkich  osiedlach”  wykreślając 
dopisek  „Dofinansowanie  budowy  boiska  wielofunkcyjnego  przy  Oratorium  św.  Jana 
Bosko w Ełku”, w związku z zaplanowaną dotacją celową dla Oratorium.
V) w zakresie dochodów i wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Wydział 
Świadczeń Rodzinnych i Funduszu Alimentacyjnego
W  związku  z  decyzją  Wojewody  Warmińsko  -  Mazurskiego  o  zwiększeniu  dotacji  na 
zadania zlecone gminie odrębnymi ustawami – rządowy program wspierania niektórych 
osób pobierających świadczenia pielęgnacyjne, zwiększa się dochody i wydatki budżetu 
o kwotę 36 000 zł w dziale 852 rozdział 85295.
VI) w zakresie wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Wydział Edukacji
1. Zwiększenia i zmniejszenia w rozdziałach 80101, 80103; 80104; 80110; 80120; 80148; 
85305;  85401  dotyczą  zwiększeń  i  zmniejszeń  w  paragrafach  4040  Dodatkowe 
wynagrodzenie roczne o kwoty ogółem: zmniejszenia  112.280 zł, zwiększenia  28 439 zł
2. Zwiększa się środki w rozdziale 80101 w paragrafie 3020 o kwotę 23.428 zł w Szkole 
Podstawowej nr 2 w Ełku na wypłatę odprawy pośmiertnej.   
3. Zwiększa się środki w rozdziale 80101 w paragrafie 4170 o kwotę 4.200 zł w Zespole 
Szkół Samorządowych na zabezpieczenie wynagrodzenia dla osób obsługujących boisko 
Orlik.    
4.  Zwiększa  się  środki  w  rozdziale  85305  w  paragrafie  4010  o  kwotę  1.362  zł  w 
Przedszkolu i  Żłobku Ekoludki na wynagrodzenie osób zatrudnionych w nowo otwartej  
grupie żłobkowej. 
5. Różnicę ze zmniejszenia paragrafów 4040 tj kwotę 54.851 zł we wszystkich rozdziałach 
przenosi się do rozdziału 80195 – pozostała działalność oświaty na paragraf  4010 w celu 
zabezpieczenia środków na wynagrodzenia jest to kwota  54.851 zł
VII) w zakresie pozostałych zmian w dochodach i wydatkach budżetowych oraz 
zmian w treści uchwały budżetowej:
1.  W  uchwale  budżetowej  dodaje  się  dwa  paragrafy,  tj:  §  4  i  §  11  w  związku  z 
zaplanowaniem kredytu w wysokości 4 mln zł na sfinansowanie przejściowego deficytu 
budżetu w 2012r. Zaciągnięcie kredytu krótkoterminowego (spłata w roku budżetowym) 
może  być  potrzebne  do  zbilansowania  budżetu  w  trakcie  roku  2012,  gdyż  dochody 
budżetu Miasta oparte są w dużym stopniu  na sprzedaży mienia komunalnego. 
2. Zwiększa się wydatki związane z obsługą długu o kwotę 50 000 zł: dział 757 rozdział 
75702  §  8070  -  odsetki  od  krajowych  pożyczek  i  kredytów.  Wydatek  zostanie 
sfinansowany  wolnymi  środkami  z  roku  ubiegłego  i   dotyczy  odsetek  od  kredytu 
zaplanowanego  w wysokości 4 mln zł na sfinansowanie przejściowego deficytu budżetu. 
Jednocześnie  przenosi  się  kwotę  48 000  zł.  z  kwoty  zaplanowanej  na  odsetki  od 
samorządowych papierów wartościowych na wydatki § 4300, związane z zapłatą prowizji 
od w/w kredytu.
3. Zwiększa się dochody majątkowe budżetu o kwotę 1 632 575 zł z tytułu środków, które 
były planowane po stronie dochodów 2011r. i wynikają ze złożonych wniosków o płatność 



na  koniec  roku  2011  z  tytułu  realizowanych  inwestycji.   Środki  z  UE  na  realizację 
inwestycji  wpłyną  na  dochody w  2012r.  i  zostaną  przeznaczone  na:  pokryją  niedobór 
budżetu w roku 2013 – 1 602 815 zł i 29 760 zł na wkład własny do projektu „Elkman – 
rozbudowa sieci szerokopasmowej aglomeracji Miasta Ełku” w 2013r.
4. Zwiększa się przychody budżetu i wolne środki z lat ubiegłych w roku 2012  o kwotę 
534 279 zł. 
Jest jeszcze autopoprawka dotycząca przekazania środków w wysokości  13.900 zł  na 
pieczę  zastępczą,  jako  dotacja  celowa  dla  powiatu  w  celu  zabezpieczenia  dzieci 
umieszczanych w rodzinach zastępczych.
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionego  projektu  uchwały, 
w głosowaniu wzięło udział 11 radnych.
Członkowie Komisji  w głosowaniu jawnym; 11 głosami „za” - jednomyślnie zaopiniowali  
pozytywnie projekt uchwały w sprawie  zmian w budżecie miasta Ełku na 2012 rok wraz 
z autopoprawkami. 

* * *
   Kierownik Referatu Komunalnego Zdzisław Smalec omówił projekt uchwały w sprawie 
określenia zasad i  trybu udzielania dotacji  osobom fizycznym, które wykonały zadania 
inwestycyjne służące ochronie środowiska związane z ograniczeniem niskiej emisji.

Zmiana  ustawy  –  Prawo  ochrony  środowiska  z  dnia  29  października  2010  r. 
(Dz.U.2010r.  Nr  229,  poz.1498)  wprowadziła  możliwość  (art.  403  ust.4)  finansowania 
ochrony środowiska i gospodarki wodnej poprzez udzielanie dotacji celowej w rozumieniu  
przepisów ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych z budżetu gminy na 
finansowanie lub dofinansowanie kosztów inwestycji podmiotów niezaliczonych do sektora 
finansów publicznych, m.in. osób fizycznych. 

Zgodnie z art. 403 ust.5 ustawy – Prawo ochrony środowiska (Dz.U. z 2008 r. Nr 25, 
poz. 150 ze zm.) zasady udzielania dotacji celowej, o której mowa w ust. 4, obejmujące w 
szczególności kryteria wyboru inwestycji  do finansowania lub dofinansowania oraz tryb 
postępowania w sprawie udzielania dotacji i sposób jej rozliczania określa rada gminy w 
drodze uchwały.

Przyjęcie ww.  projektu uchwały jest  realizacją  działań Miasta Ełk  na rzecz redukcji 
emisji  CO2 do 2020 r.,  przyjętych uchwałą Nr  X.94.2011 Rady Miasta Ełku z dnia 30 
sierpnia 2011 r.

Jest  to  również  kontynuacja  programu  „Dofinansowania  modernizacji  systemów 
grzewczych ze środków Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
Miasta Ełk”, przyjętego uchwałą Nr 254/96 Zarządu Miasta Ełk z dnia 12 grudnia 1996 r., 
który realizowany był w latach 1997 – 2009.
Wywiązała się dyskusja.

Radny  Wojciech  Kwiatkowski  –  czy  wydaje  się  zezwolenie  na  użytkowanie  kotła 
węglowego w nowych budynkach?

Kierownik Referatu Komunalnego Zdzisław Smalec – nowy budynek nie może mieć 
kotła węglowego, ewentualnie może być na ekogroszek.

Radny Wojciech Kwiatkowski – na posiedzeniu Komisji Mienia Komunalnego, Prawa i 
Porządku padła z jego strony propozycja by dofinansowywać pompy ciepła kwotą 4 tys. 
zł. brutto. Proponowałby, aby po roku  wrócić do tego tematu. Przyjrzeć się przez ten czas  
ile wniosków wpłynie na wymianę źródła ciepła na tego typu rozwiązanie i zastanowić się 
nad zwiększeniem kwoty dofinansowania. 

Kierownik Referatu Komunalnego Zdzisław Smalec – można do tego tematu wrócić 
przy konstruowaniu następnego budżetu miasta i wtedy zwiększyć kwotę.

Radny  Wojciech  Kwiatkowski  –  warto  również  szukać  projektów,  które  dałyby 
możliwość uzyskania dofinansowania.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  warto  byłoby  stworzyć  oddzielny  nowy 
program zawierający zasady dofinansowania pomp ciepła.



Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania projektu uchwały, w głosowaniu wzięło 
udział 8 radnych.
Członkowie Komisji  w głosowaniu jawnym;  8 głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały w sprawie określenia zasad i trybu udzielania dotacji osobom 
fizycznym, które wykonały zadania inwestycyjne służące ochronie środowiska związane z 
ograniczeniem niskiej emisji.

* * *
  Kierownik Referatu Komunalnego Zdzisław Smalec omówił projekt uchwały w sprawie 

ustalenia wysokości  dziennych stawek opłaty targowej,  terminów płatności  i  określenia 
sposobów jej poboru. 
W związku z licznymi postulatami napływającymi do Urzędu Miasta od osób handlujących 
na  targowisku  miejskim  oraz  w  oparciu  o  przeprowadzone  trójstronne  konsultacje 
pomiędzy Urzędem Miasta Ełk, Przedsiębiorstwem Usług Komunalnych sp. z o.o. w Ełku 
oraz osobami handlującymi – uzgodniono nowe stawki opłat targowych oraz zasady ich 
naliczania, które ujęte zostały do przedmiotowego projektu uchwały.
W stosunku do obowiązującej do tej pory uchwały w sprawie stawek opłat z 2003 roku 
zmieniono:
1. sposób obliczania powierzchni pod stanowisko handlowe – z ustalanej każdorazowo 

zajętej powierzchni pod handel – na wydzielenie sektorów o stałej wielkości oraz ich 
ponumerowanie,

2. stawkę  opłaty  targowej  zmienną  za  zajęcie  danego  stanowiska  handlowego  –  na 
stawkę opłaty stałą.
Drugi  projekt  uchwały dotyczy ustalenia regulaminu targowiska miejskiego przy ul. 

Targowej w Ełku. Wprowadzone zostały uwagi wniesione na posiedzeniu Komisji Mienia 
Komunalnego, Prawa i Porządku dot. wniosku, aby w regulaminie Targowiska Miejskiego 
w § 9. wykreślić pkt. 2. Ponadto należy ujednolicić pisanie nazwy własnej z dużej litery:  
„Targowisko Miejskie” w całym tekście i poprawić błędy stylistyczne, min. brakowało znaku 
interpunkcji.
Wywiązała się dyskusja.

Radny  Bogusław  Wisowaty  zgłosił  wniosek,  aby  w  §  2  regulaminu  Targowiska 
Miejskiego wprowadzić następujące zmiany dot. Godzin handlu:
Targowisko  miejskie,  zwane  dalej  „targowiskiem”,  czynne  jest  każdego  dnia  tygodnia 
w godzinach:
1)  od 600 do 1800  w miesiącach listopad – marzec, 
2)  od 400 do 1800  w miesiącach kwiecień – październik.

Kierownik Referatu Komunalnego Zdzisław Smalec powiedział, że projekt uchwały był  
szeroko konsultowany z handlującymi, którzy zaaprobowali godziny handlu.

Radny Wojciech Kwiatkowski zgłosił wniosek, aby  § 2 otrzymał brzmienie „Targowisko 
Miejskie, zwane dalej „targowiskiem”, czynne jest w każdy dzień powszedni...”             

 Kierownik  Referatu  Komunalnego  Zdzisław  Smalec  –  większość  handlujących 
przyjeżdża do Ełku tylko w niedzielę i taki zapis spowoduje, że tan handel zaniknie.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – problemem w naszym mieście są godziny 
otwarcia sklepów i to jest ważniejszy temat, nad którym należałoby się zastanowić.

Radny  Tomasz  Przekop  –  może  należałoby  sprawę  określenia  godzin  handlu 
pozostawić zarządcy Targowiska o ile jest to możliwe prawnie.
Członkowie Komisji przystąpili do przegłosowania kolejno zgłoszonych wniosków.
Wniosek radnego Bogusława Wisowatego -  w głosowaniu jawnym; 3 głosami „za” przy 3 
głosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym” nie uzyskał większości głosów „za”.
Wniosek radnego Wojciecha Kwiatkowskiego -  w głosowaniu jawnym; 1 głosem „za” przy 
2 głosach „przeciw” i 5 głosach „wstrzymującym” nie został przyjęty.



Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionych  projektów  uchwał,  w 
głosowaniu wzięło udział 9 radnych.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 7 głosami „za” przy 1 głosie „przeciw” i 1 głosie  
„wstrzymującym” zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości 
dziennych stawek opłaty targowej, terminów płatności i określenia sposobów jej poboru. 
Następnie  członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  6  głosami  „za”  przy  1  głosie 
„przeciw”  i  1  głosie  „wstrzymującym”  (1  radny  nie  głosował)  zaopiniowali  pozytywnie 
projekt uchwały w sprawie  ustalenia regulaminu targowiska miejskiego przy ul. Targowej 
w Ełku.

Radny  Bogusław  Wisowaty  powiedział,  że  porozmawia  z  radcami  prawnymi,  czy 
możliwe jest, by godziny otwarcia Targowiska mógł ustalać jego zarządca.

* * *
 Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej  Irena Podlecka omówiła projekt uchwały w 

sprawie  przyjęcia  Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych Gminy Miasta Ełk na 2012 rok. 

Główne  cele  programu to  zmniejszenie  rozmiaru  problemów alkoholowych  w  Ełku; 
zapobieganie powstawaniu nowych patologii oraz zwiększenie zasobów niezbędnych do 
radzenia sobie z istniejącymi problemami – projekt uchwały w załączeniu do protokołu. 

Program  uwzględnia  działania  związane  z  profilaktyką  uzależnień  oraz 
rozwiązywaniem  problemów  alkoholowych,  które  będą  skierowane  do  wszystkich 
mieszkańców naszego miasta. 

Zawiera działania profilaktyczno-informacyjne, mające na celu propagowanie zdrowego 
stylu życia i zmianę postaw przy użyciu sprawdzonych i rekomendowanych programów 
profilaktycznych, odpowiadających na środowiskowe zapotrzebowanie. Zakłada realizację 
działań z zakresu profilaktyki uniwersalnej, selektywnej i wskazującej. Uwzględnia system 
działań pomocowych skierowanych do osób uzależnionych, osób spożywających alkohol 
w  sposób  ryzykowny  i  szkodliwy,  jak  również  do  ich  rodzin.  W  celu  zapewnienia 
skuteczności,  uwzględnione  działania  są  długofalowe,  konsekwentnie  wdrażane  oraz 
systematycznie prowadzone na terenie naszego miasta.
Działania  prowadzone  w  ramach  Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych  będą  skorelowane  z  działaniami  z  zakresu  przeciwdziałania 
narkomanii oraz przemocy w rodzinie.

Radny Tomasz Przekop zwrócił się z pytaniem o aspekty finansowe tej uchwały – ile 
wpływa do budżetu miasta środków z koncesji na sprzedaż napojów alkoholowych?

 Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej  Irena Podlecka – w roku 2011 była to kwota 
867 tys zł,  w tym roku będzie o 10 tys zł  więcej.  Tych koncesji  na sprzedaż jest 110 
w sprzedaży detalicznej i 50 w gastronomii.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania projektu uchwały, w głosowaniu wzięło 
udział 9 radnych.
Członkowie Komisji  w głosowaniu jawnym;  9 głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Gminy Miasta Ełk na 2012 rok.

* * *
Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański omówił projekt uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy  finansowej  Samorządowi  Województwa  Warmińsko-Mazurskiego  na  realizację 
zadań związanych z funkcjonowaniem Biura Regionalnego  Województwa Warmińsko-
Mazurskiego  w  Brukseli  w  2012  r.  Urząd  Marszałkowski  Województwa  Warmińsko-
Mazurskiego zwrócił się o wsparcie finansowe przeznaczone na funkcjonowanie biura w 
Brukseli w kwocie 11.490 zł w 2012 roku. Środki też są zabezpieczone w budżecie miasta 
na 2012 rok. Miasto Ełk wspiera działania biura od 2008 roku.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Michał Tyszkiewicz – czy mamy wymierne korzyści 
z tego  Biura Regionalnego  Województwa Warmińsko-Mazurskiego w Brukseli?



Naczelnik Wydziału Strategii i Rozwoju Renata Samełko – biuro organizuje różnego 
rodzaju wizyty, ale wiąże się to z dodatkowymi kosztami za dojazdy, noclegi, nasze miasto 
było również zapraszane. Ponadto są promowane nasze inwestycje, dlatego też warto 
Urząd Marszałkowski tutaj wspierać.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania projektu uchwały, w głosowaniu wzięło 
udział 10 radnych.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 10 głosami „za” - jednomyślnie zaopiniowali  
pozytywnie  projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Samorządowi 
Województwa  Warmińsko-Mazurskiego  na  realizację  zadań  związanych  z 
funkcjonowaniem Biura Regionalnego  Województwa Warmińsko-Mazurskiego w Brukseli 
w 2012 r.

* * *
Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  poinformował,  że  zostało  przedłożone 

sprawozdanie  z  wysokości  średnich  wynagrodzeń  nauczycieli  na  poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego w szkołach i  placówkach prowadzonych przez Gminę 
Miasto Ełk. W sprawozdaniu uwzględniono wysokości kwoty różnicy, o której mowa w art.  
30a  ust.  2  Karty  Nauczyciela,  jaka  wystąpiła  na  poziomie  nauczycieli  stażystów 
i nauczycieli mianowanych – sprawozdanie w załączeniu do protokołu.
Komisja zapoznała się ze sprawozdaniem, nie wniesiono uwag.

* * *
Naczelnik  Wydziału  Polityki  Społecznej  Irena  Podlecka  poinformowała,  że  zostało 

przedłożone sprawozdanie finansowe i  merytoryczne z  realizacji  Miejskiego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2011 rok, Miejskiego Programu 
Przeciwdziałania  Narkomanii  za  2011  rok  i  Miejskiego  Programu  Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie za 2011 rok – w załączeniu do protokołu.
Komisja zapoznała się ze sprawozdaniem, nie wniesiono uwag.

Do punktu  4- go 
Naczelnik Wydziału Strategii i Rozwoju Renata Samełko omówiła sprawozdanie za rok 

2011 z realizacji „Strategii Zrównoważonego Rozwoju Ełku do roku 2016” - sprawozdanie 
w załączeniu do protokołu.

Wydział Strategii i Rozwoju prowadził monitoring wskaźnikowy z postępów w realizacji  
założonych celów i działań, weryfikacji osiągniętych rezultatów i porównania ich zgodności  
z celami strategicznymi określonymi w Strategii Zrównoważonego Rozwoju Ełku do 2016. 
Przygotowano również analizę społeczno-gospodarczą Ełku.

Monitoring i analiza kluczowych parametrów i uwarunkowań rozwoju prowadzone były 
na podstawie pomiarów wskaźnikowych przy współpracy z poszczególnymi wydziałami 
Urzędu  Miasta,  jednostkami  organizacyjnymi,  instytucjami  administracyjnymi  tj. 
podmiotami wykonującymi lub współpracującymi przy realizacji zadań zapisanych w tym 
dokumencie rozwojowym.
Wywiązała się dyskusja.

Radny Wojciech Kwiatkowski zwrócił uwagę na rozdz. 2 Rynek pracy – przedłożone 
dane dotyczące procentu bezrobotnych ełczan oraz bezrobotnych bez prawa do zasiłku.  
Należałoby  dokonać  faktycznego  wyliczenia  stopy  bezrobocia  w  Ełku  w  liczbie  osób 
aktywnych zawodowo. Jeśli  takie  wyliczenie będzie realne,  należy je  stosować w tym 
dokumencie na przyszłość. Skorygować należy również procent bezrobotnych bez prawa 
do zasiłku, jest on wyższy. 
Ponadto  w  przypadku  szkół,  jeśli  wymienia  się  wszystkie  gimnazja  to  nie  należy 
zapominać  również  o  tym  prowadzonym  w  Centrum  Kształcenia  Praktycznego 
i Ustawicznego w Ełku.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Michał Tyszkiewicz – brakuje ponadto informacji, 
w jakim stopniu zrealizowano zadania w poszczególnych czterech ładach i jakie wnioski 



wyciągnięto,  czy  następują  zmiany  i  w  jakim  kierunku.  Należałoby  przeanalizować 
poszczególne  działania,  wskaźniki  i  dokonać  aktualizacji.  Chodzi  tutaj  zwłaszcza  o 
wskaźniki na jakie rzeczywiście mamy wpływ.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – dobrze byłoby, aby Komisje popracowały nad 
poszczególnymi obszarami i wyciągnęły pewne wnioski – np. rozwój przestrzenny miasta, 
brak terenów pod dalszy rozwój miasta. 

Naczelnik Wydziału Strategii I Rozwoju Renata Samełko – niektóre przyjęte wskaźniki  
nie mają możliwości pozyskania danych. Na terenie Ełku nie ma m.in. Agencji Rozwoju 
Przedsiębiorczego. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Michał Tyszkiewicz – należy rozważyć powołanie 
zespołu,  który  przyjrzał  by  się  tym  wskaźnikom,  np.  nie  ma  wskaźników  wykroczeń 
i trudno ocenić stopień bezpieczeństwa w mieście.

Naczelnik Wydziału Strategii i Rozwoju Renata Samełko – będziemy wnioskować o 
aktualizację  Strategii.  Trzeba  będzie  się  również  zastanowić,  jak  ta  Strategia  ma 
wyglądać. Związek Miast Polski daje nam pewne rozwiązania i propozycje już z danymi. 
Będziemy więc mieli rzetelne dane i wtedy będzie można pomyśleć o aktualizacji. 

Przewodniczący Rady Miasta Stefan Węglowski – robimy bardzo dużo by uatrakcyjnić 
nasze miasto i przyciągnąć inwestorów. Czy nie można by wystąpić z ofertą, że miasto Ełk 
oferuje podpisanie współpracy w zakresie tworzenia miejsc pracy. Należy położyć większy 
nacisk na to,  na co mamy wpływ, by przyciągnąć biznes.  Można by zaprosić prezesa 
Niemieckiej  Izby Handlowo-Gospodarczej i zrobić spotkanie z biznesmenami ełckimi.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  trzeba  określić  dokładniej  tą  grupę 
inwestorów, do których zamierzamy dotrzeć. Trzeba jednak mieć świadomość, jakie na 
naszym  terenie  występują  ograniczenia.  Bardzo  istotna  jest  infrastruktura  drogowa, 
lotnisko.

Radny Tomasz Przekop – bardzo ważne jest znalezienie produktu, który będzie naszą 
marką miasta.
Komisja  zapoznała  się  ze  sprawozdaniem  za  rok  2011  z  realizacji  „Strategii 
Zrównoważonego Rozwoju Ełku do roku 2016”. 
Zgłoszono  uwagę,  że  powinny  być  uwzględnione  wszystkie  gimnazja,  również  to 
prowadzone  w  Centrum  Kształcenia  Praktycznego  i  Ustawicznego  w  Ełku.  Należy 
dokonać korekty w rozdz. 2 Rynek pracy   - dotyczący procentu osób bezrobotnych bez 
prawa do zasiłku. Jak również dokonać faktycznego wyliczenia stopy bezrobocia w Ełku 
w liczbie osób aktywnych zawodowo - uwagi radnego Wojciecha Kwiatkowskiego. 
Ponadto brak informacji w jakim stopniu zrealizowano zadania w poszczególnych czterech 
ładach i  jakie  wnioski  wyciągnięto,  czy następują  zmiany i  w  jakim kierunku -  uwaga 
radnego Michała Tyszkiewicza.

Do punktu  5- go 
Radny Bogusław Wisowaty poinformował, że rozmawiał z radcami prawnymi Urzędu 

Miasta w sprawie, by godziny handlu na Targowisku Miejskim ustalał zarządca, nie można 
tego  zrobić.  Dlatego  też  jutro  na  sesji  Rady  Miasta  ponowi  swój  wniosek  dotyczący 
zmiany godzin handlu.

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała:
                       Przewodniczący Komisji:

Małgorzata Stachowiak            
                       Dariusz Wasilewski




	Do punktu  2 - ego

